
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-09-11, § 6 

 

 Tid: 11 september 2008 kl 16.00 – 16.20 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 11 september 2008 

  

 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)   

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)   

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)   

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)   

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande  

Kenneth Nilsson (s)   

Bo Holmberg (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande  

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 6 

Förstudie om spårburen kollektivtrafik i Stockholm nordost – samråd. 

Svar på remiss 

Dnr E2008-330-01179 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt kontorens förslag: 

 

1. Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar kontorens gemensamma 

 utlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling 

Exploateringskontorets, trafikkontorets, stadsbyggnadskontorets och 

miljöförvaltningens gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 18 

augusti 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet 

 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Joakim Larsson m fl (m), Gulan Avci (fp) och vice ordföranden Mirja 

Räihä Järvinen m fl (s) ställde sig bakom förvaltningens förslag. (se beslutet) 

 

2) Ledamoten Emilia Hagberg (mp) föreslog följande: 

1. Som svar på remissen anförs följande: 

Studien beskriver väl dagens situation och en tänkt inflyttningstakt i 

Nordostsektorn. Arbetet baseras till största delen på prognoser och planer i RUFS 

2001 samt pågående översiktsplanearbete i berörda kommuner. Arbetet med att 

utarbeta en ny RUFS är nu igång och antagande beräknas ske 2010. Vi anser att 

det är klokt att avvakta med beslut om alternativ innan ny RUFS är klar. 

 

Miljöpartiet har genom ett beslut i regionen tidigare ansett att  

Roslagsbanan bör konverteras till pendeltågstandard och förlängas till Rimbo. Det 

har varit vårt huvudalternativ tillsammans med införande av ny teknik, spårbilar, 

som komplement till befintliga system. 

 

SIKA, Statens Institut för Kommunikationsanalys, kom denna vecka ut med tre 

nya rapporter (2008:04-2008:06) där förslag på en spårbilsring kombinerat med en 

västlig pendeltågsförbindelse skulle lösa såväl transport-, som klimat- och 

bullerproblem. Lösningen ska enligt underlaget vara samhällsekonomiskt mycket 

lönsam och bidra till uppfyllelse av  

regeringens tranportpolitiska mål. 

 

Därav anser Miljöpartiet de Gröna att Banverket bör arbeta om underlaget med 

hänsyn till ovan nämnda faktorer. 

 

3) Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) föreslog följande: 

1. Förvaltningens förslag godkänns i huvudsak. 

2. Därutöver anförs följande: 

 



  

För att bygga en hållbar stad och komma till rätta med klimatproblemen är det 

fundamentalt med en funktionell och regionstäckande kollektivtrafik. Som framgår 

i kontorens svar är Stockholms nordöstra delar eftersatta i kollektivtrafikhänseende 

– det måste förändras. Vänsterpartiet är för en kombinationslösning där man ser till 

samverkan mellan flera olika trafikslag. Vi har flera egna förslag på lösningar för 

Stockholm nordost, vi anser att pendeltåg ska byggas från Solna station - Danderyd 

- Täby - Norrtälje. Konflikten som blir mellan regionala tåg, pendeltåg och den nya 

nationalarenan måste lösas. Vi menar att de samhällsekonomiska beräkningarna 

ska utökas med ett klimatperspektiv. Det blir då i stort sett omöjligt att inte satsa 

på klimatsmarta lösningar – dvs. kollektivtrafik.  

 

Några exempel på förslag: 

Utbyggnad tvärbanan: Alvik - Solna Station - Universitetet - Ropsten - Sickla 

Utbyggnad tvärbanan: Alvik - Mariehäll - Kista – Akalla 

Utbyggnad tunnelbana: Odenplan - Karolinska 

Utbyggnad tunnelbana: Hjulsta - Barkaby 

Ny tvärbana: Barkarby - Täby C 

Nytt pendeltåg: Solna station - Danderyd - Täby C - Norrtälje 

Återläggning av spår Kårsta – Rimbo 

Dubbelspår på alla Roslagsbanans befintliga linjer 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservationer 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) med hänvisning till sitt förslag.  

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i förslaget från (mp). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


